
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
 
Από  το  αριθ.7/17-3-2023 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δημοτικού Συμβουλίου Ξάνθης, 
 
Αριθ. Απόφασης 55             Περίληψη 

Έκδοση ψηφίσματος, σχετικά με την παραχώρηση της 
Εγνατίας Οδού σε ιδιώτες 

 
Στην Ξάνθη και στο Δημαρχιακό κατάστημα, σήμερα 17 Μαρτίου 2023, ημέρα Δευτέρα και ώρα 15:00 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των συνεδριάσεων του, 
ύστερα από την αριθμ.πρωτ.5686/13-3-2023 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου του Δημοτικού 
Συμβουλίου και με την προεδρία τού  ιδίου, που επιδόθηκε σύμφωνα με τον νόμο, στο καθένα από τα μέλη 
του Δημοτικού Συμβουλίου και κοινοποιήθηκε στον Δήμαρχο Ξάνθης, για να συζητήσει και να πάρει 
αποφάσεις στα παρακάτω θέματα της ημερήσιας διάταξης, σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 65 και 
67 του Ν.3852/2010, ΦΕΚ 4940/14-6-2022 τ.Α΄. 
Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, γιατί σε σύνολο 41 δημοτικών Συμβούλων, βρέθηκαν παρόντες 27 
δημοτικοί σύμβουλοι: 
 ΠΑΡΟΝΤΕΣ 
1) Μπούτος Ιωάννης (πρόεδρος) 
2) Αμβροσιάδης Παναγιώτης 
3) Ανταμπούφης Νικόλαος 
4) Ασκαρίδης Ηλίας 
5) Βογιατζής Κωνσταντίνος 
6) Γεωργιάδης Δημοσθένης 
7) Δημαρχόπουλος Χαράλαμπος 
8) Διαφωνίδης Χαράλαμπος 
9) Ελευθεριάδης Απόστολος 
10) Ζερενίδης Ιωάννης 
11) Ιγιαννίδης Στέφανος 
12) Καμαρίδης Ιπποκράτης 
13) Καλογερής Γεώργιος 
14) Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ 

15) Καφφετζής Κωνσταντίνος 
16) Λύρατζης Πασχάλης 
17) Μελισσόπουλος Σάββας 
18) Μπεκήρ Ογλού Σουά 
19) Παπαδάκης Θεοφάνης 
20) Παπαδοπούλου Σοφία 
21) Παπαϊωάννου Βασιλική Ανδρονίκη 
22) Σταματιάδης Σταμάτιος 
23) Τσακιρίδης Αφεντούλης 
24)  Φανουράκης Εμμανουήλ 
25) Χαριτωνίδου Ειρήνη 
26) Χατζηαντωνίου Αθανάσιος 
27) Χατζηθεοδώρου Γεώργιος

ΑΠΟΝΤΕΣ 
1) Γουναρίδης Στυλιανός 
2) Ηλιάδης Θωμάς 
3) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 
4) Μπαντάκ Σιαμπάν 
5) Παπά Σοφία 
6) Παπαδόπουλος Κυριάκος 
7) Παπαχρόνης Χρήστος 

8) Παυλίδου Ελισάβετ 
9) Σαββίδης Ματθαίος 
10) Σταυρακάρας Παναγιώτης 
11) Τοπ Σινάν 
12) Τσαϊρογλου Μανιώ 
13) Τσαρεκτσή Τζενάν 
14) Χασάν Ογλού Φερτούν

 (οι οποίοι δεν προσήλθαν αν και νόμιμα προσκλήθηκαν) 
 
Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται ο Δήμαρχος Ξάνθης Εμμανουήλ Τσέπελης και ο πρόεδρος τής κοινότητας 
Κιμμερίων, Εμίν Ογλού Αμέτ Ραμαδάν 
 
Γίνεται μνεία ότι οι παρακάτω δημοτικοί σύμβουλοι αποχώρησαν οριστικά από τη συνεδρίαση: 
Παπαϊωάννου Βασιλική Ανδρονίκη πριν τη συζήτηση των ΕΗΔ θεμάτων 
 
Οι δημοτικοί σύμβουλοι Ηλίας Ασκαρίδης και Αφεντούλης Τσακιρίδης, ήταν εκτός αιθούσης, για 
προσωπικούς λόγους 
  

Ο Πρόεδρος Ιωάννη Μπούτος ανακοίνωσε στο σώμα ότι σύμφωνα με την παρ.7 του άρθρου 67 του 
Ν.3852/10, όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 74 του Ν.4555/18 ορίζονται τα εξής: «7. Ο πρόεδρος 
καταρτίζει την ημερήσια διάταξη. Στην ημερήσια διάταξη αναγράφονται υποχρεωτικά και όλα τα θέματα 
που προτείνει ο δήμαρχος, η εκτελεστική επιτροπή, καθώς και η οικονομική επιτροπή και η επιτροπή 
ποιότητας ζωής. Το δημοτικό συμβούλιο έχει δικαίωμα να αποφασίζει, μετά από σχετική πρόταση - 
εισήγηση του προέδρου ή του δημάρχου ή συμβούλου επικεφαλής δημοτικής παράταξης και χωρίς 
συζήτηση, με την πλειοψηφία των παρόντων μελών του, ότι ένα θέμα το οποίο δεν είναι γραμμένο στην 
ημερήσια διάταξη είναι κατεπείγον, να το συζητήσει και να πάρει απόφαση γι' αυτό πριν από την έναρξη της 
συζήτησης των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης. Κατά προτεραιότητα και πάντα μετά τον δήμαρχο 
εκφράζουν τις απόψεις τους οι επικεφαλής των παρατάξεων, σύμφωνα με τη σειρά εκλογής» και 



    

εισηγούμενος τα θέματα εκτός ημερήσιας διάταξης, έτσι όπως καταρτίστηκαν από τον Πρόεδρο και 
συμπεριλαμβανομένων των θεμάτων που πρότεινε ο Δήμαρχος, ως εξής: 
01ο ΘΕΜΑ : Έκδοση ψηφίσματος, σχετικά με την παραχώρηση της Εγνατίας Οδού σε ιδιώτες 
02ο ΘΕΜΑ : Διακοπή κυκλοφορίας επί τής οδού 28ης Οκτωβρίου έως την πλατεία Ελευθερίας 
03ο ΘΕΜΑ : Έγκριση τής αριθμ.πρωτ.5717/14-3-2023 γνωμοδότησης τής Επιτροπής παρακολούθησης και 

παραλαβής της προμήθειας με τίτλο «Προμήθεια οχημάτων και μηχανημάτων έργου 
κατάλληλων για να καλύψουν τις επιχειρησιακές ανάγκες του Δήμου Ξάνθης» 

04ο ΘΕΜΑ : Συνέχιση του έργου με τίτλο: «ΚΑΤΑΣΚΕΥΗ ΤΕΧΝΙΚΩΝ ΕΡΓΩΝ ΟΔΩΝ, 
ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΖΗΜΙΩΝ ΚΑΙ ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΒΑΤΟΤΗΤΑΣ ΟΔΙΚΩΝ ΤΜΗΜΑΤΩΝ 
ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΞΑΝΘΗΣ» ΕΡΓΟΛΑΒΙΑ:«ΑΠΟΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΑΣΦΑΛΤΟΣΤΡΩΣΕΩΝ» 

Με βάση τα παραπάνω, σας καλώ να ψηφίσουμε σχετικά». 
Το Δ.Σ. αφού έλαβε υπόψη του, 
▪ την εισήγηση του προέδρου,  
▪ την παρ.7 του άρθρου 67 του Ν.3852/10, όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 74 του Ν.4555/18  
▪ το περιεχόμενο του θέματος το οποίο αν και δεν περιλαμβάνεται στην ημερήσια διάταξη πρέπει να 

συζητηθεί κατά προτεραιότητα, λόγω της κατεπείγουσας φύσης του. 
ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 

Τη συζήτηση του θέματος που αφορά την «Έκδοση ψηφίσματος, σχετικά με την παραχώρηση της 
Εγνατίας Οδού σε ιδιώτες» παρά το ότι δε συμπεριλαμβάνεται στην ημερήσια διάταξη, λόγω της 
κατεπείγουσας φύσης του, που προκύπτει από τα στενά χρονικά περιθώρια επίλυσης του ζητήματος.  

Στη συνέχεια ο πρόεδρος είπε τα εξής: «Από τη στιγμή που το δημοτικό Συμβούλιο, με την 
πλειοψηφία των παρόντων μελών του, αποφάσισε ότι το εν λόγω θέμα το οποίο δεν ήταν γραμμένο στην 
ημερήσια διάταξη είναι κατεπείγον, θα αποφασίσει επί του συγκεκριμένου θέματος επίσης με την 
πλειοψηφία των παρόντων μελών του» και έθεσε υπόψη το από 14-3-2023 σχέδιο ψηφίσματος τού  
Συλλόγου Εργαζομένων τής «Εγνατία Οδός ΑΕ»». 

Επακολούθησε συζήτηση και πλήρης περιγραφή των συζητηθέντων, βρίσκεται καταγεγραμμένη σε 
ηλεκτρονική μορφή που τηρείται στο αρχείο του γραφείου του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Οι δημοτικοί σύμβουλοι, Κωνσταντίνος Βογιατζής, Σουά Μπεκήρ Ογλού, Θεοφάνης Παπαδάκης, 
ψήφισαν Λευκό, Ιπποκράτης Καμαρίδης και Λεβέντ Καρά Οσμάν, δήλωσαν παρών. Ο δημοτικός 
σύμβουλος Χαράλαμπος Δημαρχόπουλος δήλωσε ότι απέχει. 
Τέλος, ο Πρόεδρος κάλεσε το σώμα να αποφασίσει σχετικά. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων έχοντας υπόψη του την εν λόγω εισήγηση  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 
Την έκδοση τού παρακάτω ψηφίσματος 

Η παραχώρηση της Εγνατίας Οδού μαζί με τους Κάθετους Άξονες σε ιδιώτες είναι ενάντια στο 
Δημόσιο συμφέρον αλλά και στα συμφέροντα των χρηστών του μεγαλύτερου αυτοκινητόδρομου της χώρας, 
που κόστισε 7 δις. ευρώ και κατασκευάστηκε με δαπάνες των Ελλήνων και Ευρωπαίων πολιτών. 
Γνωρίζουμε όλοι και αναγνωρίζουμε τον τεράστιο ρόλο της Εγνατίας αλλά και των Καθέτων Αξόνων στη 
μετακίνηση πολιτών και αγαθών, στην άρση της απομόνωσης, τη διευκόλυνση των εξαγωγών. Προκειμένου 
να διασφαλιστεί η χρήση αυτών από πολίτες και επαγγελματίες επιβάλλεται να διατηρηθεί η δημόσια 
διαχείριση του Δικτύου από την εταιρία «Εγνατία Οδός Α.Ε.» 

Όπως εξηγούν οι εργαζόμενοι της «Εγνατία Οδός Α.Ε.» η παραχώρηση αυτή είναι ενάντια στο 
Δημόσιο συμφέρον για τους παρακάτω λόγους: 

1. Το έργο είναι πλήρως κατασκευασμένο και λειτουργικό ήδη από το 2010 και αποπληρώνει τμήμα 
του Δημόσιου Χρέους. 

2. Παρά το χαμηλότερο τίμημα διοδίων από όλους τους άλλους αυτοκινητοδρόμους, παράγει έσοδα τα 
οποία καλύπτουν πλήρως τα έξοδα λειτουργίας και συντήρησής του, ενώ εξασφαλίζει και 
υπερβάλλον κεφάλαιο που μπορεί να διατεθεί σε άλλα έργα ή επενδύσεις. 

Με βάση τους συνοδευτικούς πίνακες που αναδεικνύουν τις χρεώσεις στους σταθμούς διοδίων πριν και 
μετά την παραχώρηση διαπιστώνουμε ότι η χρέωση των διοδίων από 0,03 ευρώ/χλμ θα υπερδιπλασιαστεί 
φτάνοντας τα 0,063 ευρώ/χλμ πλέον των τιμαριθμικών αναπροσαρμογών. Επιπλέον, δεν πρέπει να ξεχνάμε 
τις σημαντικές απαλλαγές για τις τοπικές κοινωνίες με τη χρήση της τιμολογιακής πολιτικής της δημόσιας 
Εγνατίας Οδού (e-card). 

Ο υπερδιπλασιασμός τού κόστους διέλευσης, θα προκαλέσει οικονομικές αναταράξεις στις τοπικές 
κοινωνίες, ειδικά σε όσους μετακινούνται σε καθημερινή βάση για επαγγελματικούς λόγους ενώ 
ταυτόχρονα θα προσθέσει ένα ακόμη βάρος στο πολύπαθο εμπόριο. Υπό αυτό το πρίσμα θα πρέπει να 
αναλογιστούμε ότι πολλοί επαγγελματίες οδηγοί τετραξονικών και μεγαλύτερων οχημάτων (κατηγορίες 3 
και 4) θα διέρχονται από επαρχιακούς δρόμους, επιβαρύνοντάς τους σημαντικά. 



    

Με το παρόν καθεστώς λειτουργίας του αυτοκινητόδρομου και των διοδίων υπάρχει μέριμνα για 
απαλλαγές σε οχήματα ΙΧ που ανήκουν κατά πλήρη κυριότητα σε άτομα με αναπηρία, σε ανέργους. Ο 
ιδιωτικός χαρακτήρας της Οδού ενέχει σοβαρό κίνδυνο ανατροπής των όποιων κοινωνικών μέτρων έχουν 
εφαρμογή στην σημερινή λειτουργία της οδού, πόσο μάλλον σε διεύρυνσή τους. 

Λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, τάσσεται ενάντια στην 
παραχώρηση της Εγνατίας Οδού σε ιδιώτες, διεκδικεί πρόσθετες απαλλαγές για τους μόνιμους κατοίκους 
καθώς τα διόδια αυξάνονται με γεωμετρική πρόοδο και παράλληλα διεκδικεί την έγκαιρη και ορθή 
αποκατάσταση του αυτοκινητόδρομου. 

Μειοψήφησαν οι δημοτικοί σύμβουλοι, Ιωάννης Ζερενίδης, Πασχάλης Λύρατζης, Ιωάννης 
Μπούτος, Εμμανουήλ Φανουράκης, Αθανάσιος Χατζηαντωνίου, για τους λόγους που έχουν καταγραφεί 
ηλεκτρονικά και τηρούνται στο αρχείο τού γραφείου Υποστήριξης Πολιτικών Οργάνων. 
………………………………………………………………………………….................................................. 
 Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
      Ο Πρόεδρος         Τα μέλη 
   Ιωάννης Μπούτος                                      (Ακολουθούν υπογραφές) 
      (Υπογραφή) 

Ακριβές απόσπασμα 
Ξάνθη 27-3-2023 

Με εντολή Δημάρχου 
Η Ειδική Γραμματέας του Δημ.Σ/λίου 

Μαρία  Άννα Ανδρέου  
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